

Statement following the earthquake in Morocco

Today, our thoughts are with the Moroccan people, the victims of the earthquake and their families. The EU must mobilise immediate humanitarian support to Morocco.

9 September 2023

The Chair of the European Parliament's Committee on Foreign Affairs, [David McALLISTER](#) (EPP, DE), and the Chair of the European Parliament's Delegation for relations with the Maghreb countries, [Matjaž NEMEC](#) (S&D, SL), said:

“We were terribly saddened to learn of the earthquake that occurred in the High Atlas Mountains last night. Our thoughts are with the many victims of this terrible incident as well as their families. We would like to express our sincere condolences to the people of Morocco and to anyone who has lost a family member or a friend. We hope for a swift recovery for the many injured.

The human and humanitarian cost is devastating and we urge the international community to come to the assistance of the people of Morocco. As Chairs of the Foreign Affairs Committee and of the Maghreb Delegation, we therefore call on the European Commission to quickly mobilise any technical or humanitarian assistance that the Kingdom of Morocco may request.”

Déclaration suite au tremblement de terre au Maroc

Aujourd'hui, nos pensées vont au peuple marocain, aux victimes du tremblement de terre et à leurs familles. L'UE doit mobiliser une aide humanitaire immédiate en faveur du Maroc.

9 septembre 2023

Le Président de la Commission des affaires étrangères du Parlement européen, [David McALLISTER](#) (EPP, DE), et le Président de la Délégation pour les relations avec les pays du Maghreb du Parlement européen, [Matjaž NEMEC](#) (S&D, SL), ont déclaré :

« Nous sommes terriblement attristés par les informations relatives au tremblement de terre qui s'est produit hier soir dans les montagnes du Haut Atlas. Nos pensées vont aux nombreuses victimes de ce terrible incident ainsi qu'à leurs familles. Nous voudrions exprimer nos sincères condoléances au peuple marocain et à toute personne qui a perdu un membre de sa famille ou un ami. Nous souhaitons un prompt rétablissement aux nombreux blessés.

Le coût humain et humanitaire est dévastateur et nous exhortons la communauté internationale à venir en aide au peuple marocain. En tant que Présidents de la Commission des affaires étrangères et de la Délégation pour les relations avec les pays du Maghreb, nous appelons la Commission européenne à mobiliser rapidement toute assistance technique ou humanitaire que le Royaume du Maroc pourrait demander. »